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PROTOKÓŁ NR 19/2020 

 
z XIX sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego odb ytej w dniu  

26 lutego 2020 roku o godz. 14:00 w sali narad Urz ędu Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego przy ul. Sikorskiego 3-4. 
 
Sesję zwołano zarządzeniem Przewodniczącego Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
O terminie, miejscu i tematyce sesji powiadomiono radnych Rady Miasta poprzez doręczenie 
im zawiadomień. 
 
Na ogólną liczbę 25 radnych na sesji obecnych było 23 radnych - zgodnie z listą obecności 
stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Nieobecni radni: 
1. Pieńkowski Sebastian, 
2. Rafalski Tomasz. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli:  
Prezydent Miasta, Z-cy Prezydenta Miasta, pracownicy Urzędu Miasta i zaproszeni gości, 
zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Wręczenie „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego”. 
4. Wolne wnioski i informacje oraz oświadczenia klubowe. 
5. Stanowisko Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
6. Sprawozdanie z realizacji uchwał w sprawie przyjęcia Gminnego programu wspierania 

rodziny i Powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej na terenie miasta Gorzowa 
Wlkp. 

7. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w gorzowskich samorządowych placówkach 
oświatowych. 

8. Druk nr 384 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu 
wynagradzania za pracę nauczycieli zatrudnionych w samorządowych placówkach 
oświatowych i opiekuńczo-wychowawczych prowadzonych przez Miasto Gorzów 
Wielkopolski. 

9. Druk nr 385 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad 
rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których 
ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, zasad 
udzielania i rozmiaru obniżek oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycieli, zatrudnionych w gorzowskich samorządowych szkołach i placówkach 
oświatowych nieobjętych regulacją ustawy – Karta Nauczyciela. 

10. Druk nr 379 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu 
Żłobkowi Miejskiemu Nr 1 w Gorzowie Wielkopolskim. 

11. Druk nr 380 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu 
Żłobkowi Miejskiemu Nr 2 w Gorzowie Wielkopolskim. 

12. Druk nr 381 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu 
Żłobkowi Miejskiemu Nr 3 w Gorzowie Wielkopolskim. 

13. Druk nr 382 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Żłobka 
Miejskiego, dla którego organem prowadzącym jest Miasto Gorzów Wlkp. oraz nadania 
statutu. 
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14. Druk nr 389 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu 
godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

15. Druk nr 390 – podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego 
Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy – Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego na lata 2017-2021 oraz uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy. 

16. Druk nr 391 – podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu oddłużeniowego dla osób 
korzystających z lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego. 

17. Druk nr 386 – podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Wspólnoty 
Mieszkaniowej kamienicy przy ul.Mieszka I 54 w Gorzowie Wielkopolskim. 

18. Druk nr 387 – podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Wspólnoty 
Mieszkaniowej kamienicy przy ul.Armii Polskiej 28 w Gorzowie Wielkopolskim. 

19. Druk nr 392 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok 
miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

20. Druk nr 393 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok 
miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

21. Druk nr 394 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok 
miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

22. Druk nr 395 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok 
miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

23. Druk nr 396 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2020-2048. 

24. Druk nr 397 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie stawek dotacji 
przedmiotowej na rok 2020 dla Ośrodka Sportu i Rekreacji – zakładu budżetowego w 
Gorzowie Wielkopolskim. 

25. Druk nr 383 – podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego w 2020 roku. 

26. Druk nr 388 - podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uzupełniającego wyboru 
ławników do Sądu Rejonowego w Gorzowie Wielkopolskim na kadencję 2020-2023. 

27. Sprawozdanie z obrotu nieruchomościami komunalnymi za rok 2019. 
28. Informacja o stanie realizacji uchwał  
29. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
30. Sprawy różne, wolne wnioski. 
31. Zakończenie obrad. 
 
Ad. 1 Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
Sesję otworzył i jej obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta – Jan 
Kaczanowski, który po powitaniu stwierdził wymagane quorum do obradowania i 
podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Ad. 2 Zatwierdzenie porz ądku obrad. 
 
Jan Kaczanowski – pyta, czy są uwagi do porządku obrad?  
 
W głosowaniu jawnym za zatwierdzeniem porządku obrad, głosowało 15 radnych, przy braku 
głosów przeciwnych i wstrzymujących się oraz 1 głosie nieoddanym. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Ad. 3 Wr ęczenie „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województw a Lubuskiego”. 
 
Jan Kaczanowski – jest nam niezmiernie miło, że po raz kolejny na sesji Rady Miasta nastąpi 
uroczyste wręczenie Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego. Proszę 
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wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego o wygłoszenie laudacji, a o 
wręczenie odznaczenia proszę p. Tadeusza Jędrzejczaka członka zarządu województwa 
lubuskiego. 
Mirosław Marcinkiewicz – wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego – z 
ogromną radością pragnę poinformować, że w uznaniu zasług dla regionu lubuskiego Sejmik 
Województwa Lubuskiego uchwałą z dnia 24 czerwca 2019 roku nadał p. Marioli 
Klapczyńskiej Odznakę Honorową za Zasługi dla Województwa Lubuskiego. Mariola 
Klapczyńska to nauczycielka z 43-letnim stażem w tym od 38 lat w Szkole Podstawowej nr 
15 w Gorzowie. Przygotowuje uczniów do egzaminów i konkursów przedmiotowych, jej 
podopieczni tworzą programy artystyczne prezentowane na terenie szkoły i miasta, np. z 
okazji 750-lecia Gorzowa, na Zaduszki Polskie, 40. i 50-lecie szkoły, spotkania z partnerami 
zagranicznymi w ramach programów Unii Europejskiej, wspólnego kolędowania, Dni Patrona 
itd. W szkole prowadzi 45. Gorzowską Drużynę Harcerską i Zuchową „Płomienie” im. 
Szarych Szeregów. Harcerze promują szkołę, miasto i województwo uczestnicząc w 
ogólnopolskich rajdach. Od kilkudziesięciu lat jest organizatorem i wolontariuszem na 
obozach letnich i zimowych dzieci oraz młodzieży. Obozy cieszą się ogromną popularnością 
wśród uczniów i uznaniem rodziców. Gratuluję, życzę satysfakcji z wykonywanej pracy oraz 
wszelkiej pomyślności w życiu osobistym.  
Jan Kaczanowski – myślę, że będę wyrazicielem wszystkich Państwa, jak złożę serdeczne 
gratulacje dla wyróżnionej. Życzymy powodzenia tak w pracy zawodowej, społecznej, jak i w 
życiu osobistym.   
 
Ad. 4 Wolne wnioski i informacje oraz o świadczenia klubowe. 
 
Ad. 5 Stanowisko Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskieg o. 
 
Jan Kaczanowski – pragnę poinformować, że przy podpisywaniu, listy obecności radni 
otrzymali tekst stanowiska Rady Miasta w sprawie projektu Strategii Rozwoju Województwa 
Lubuskiego 2030 po korekcie. W porównaniu z pierwotną wersją zmianie uległy punkty10-12 
i tak: pkt. 10 otrzymuje brzmienie Stworzenie Regionalnego Data Center w Gorzowie 
Wielkopolskim, pkt. 11 - Rozbudowa oraz modernizacja infrastruktury niskoemisyjnej 
transportu publicznego (autobusowego, kolejowego i tramwajowego), w tym budowa nowych 
linii oraz doposażenie taboru, pkt. 12 - Wsparcie odnawialnych źródeł energii – miasta i 
gminy zeroemisyjne.  
Robert Surowiec – wiceprzewodniczącemu Jerzemu Sobolewskiemu przekazałem 
proponowane poprawki do projektu stanowiska i proszę o odczytanie i uwzględnienie tego w 
stanowisku.  
Alicja Burdzińska – apeluję o jedną zmianę w akapicie zaczynającym się od słów „biorąc pod 
uwagę” jest słowo „apelujemy”, a bardzo proszę, żeby było słowo „wnosimy” lub 
„wnioskujemy”.  
Robert Anacki – czy zostaną odczytane propozycje radnego R. Surowca? 
Jan Kaczanowski – przedstawił propozycje złożone przez radnego R. Surowca, które 
stanowią one załącznik nr 4 do protokołu.  
Marta Bejnar – Bejnarowicz – mam pytanie do autora tego stanowiska, jaki jest cel tego 
stanowiska? Czas na zgłaszanie uwag do Strategii już minął, nasze miasto aktywnie 
uczestniczyło w tym procesie, zostały zgłoszone uwagi, z  których w naszym stanowisku jest 
jedynie wyciąg i mam wrażenie, że jest trochę wyciągnięte z kontekstu w stosunku do całej 
treści Strategii Województwa. Nie są tutaj wypisane linie kolejowe w pkt.11. Z punktu 
widzenia Gorzowa mamy skonkretyzowane nasze potrzeby dotyczą one np. linii 367, 375, 
363, odtworzenia połączenia kolejowego na północ i ten zapis i kilka innych tutaj zawartych 
w takiej formule, w mojej ocenie, zupełnie nie odzwierciedla zapotrzebowania Gorzowa. Nie 
za bardzo wiem, co to stanowisko ma za zadanie. Jaki jest jego cel? Moglibyśmy jako Rada 
Miasta, biorąc udział w procedurze zgłaszania uwag do strategii, złożyć własne uwagi, ale 
tego nie zrobiliśmy. Niewielu radnych było na konsultacjach, które odbyły się w bibliotece, nie 
wniesiono również wielu poprawek na piśmie przez Radę Miasta. Na dzisiaj uważam, że apel 



4 

 

o rozważną i sprawiedliwą analizę potrzeb rozwojowych naszego województwa, bo takie jest 
sformułowanie na końcu, nie jestem pewna, czy w przeddzień podjęcia decyzji przez Sejmik 
Województwa o przyjęciu strategii to jest taki apel, jaki powinniśmy podejmować. Wspomnę, 
że przesłałam trochę swoich uwag do stanowiska, aby doprecyzować pewne punkty, a także 
je rozdzielić, bo inne mamy potrzeby jeżeli chodzi o transport niskoemisyjny miejski, a inne 
jeżeli chodzi o infrastrukturę wojewódzką. Miałam uwagi, co do Centrum Aktywności 
Senioralnej, bo uważam, że Gorzów ma bardzo duże zapotrzebowanie na Centrum 
Aktywności Lokalnej dla całego trzeciego sektora, co jest zgłaszane niemal co roku w 
ewaluacji strategii współpracy z trzecim sektorem i nigdy nie zostało w żaden sposób ujęte w 
budżecie miasta. Mogłoby być ujęte w budżecie województwa tym bardziej, że mamy bardzo 
dużo ludności napływowej, osób z Ukrainy, Białorusi, które również bardzo czynnie 
uczestniczą w życiu naszego miasta. Jestem po rozmowie z osobami, które reprezentują 
mniejszości w Gorzowie i wiem, że ich zapotrzebowanie na takie Centra Aktywności łączące 
różne narodowości osób, które mieszkają w Gorzowie nie może ograniczać się tylko do 
aktywności senioralnej, więc jeżeli mamy przyjmować stanowisko, które i tak już jest poza 
procedurą i tak ma się tak naprawdę nijak do przyjęcia Strategii Województwa Lubuskiego. 
Ponawiam pytanie jaki jest cel tego stanowiska? Dlaczego nie wpiszemy rzeczy, które dla 
Gorzowa są bardzo istotne?  
Robert Anacki – usprawiedliwiając brak zapisu dotyczącego transportu kolejowego to w 
województwie odbyło się spotkanie, w którym uczestniczyły władze miasta z zarządem CPK, 
Prezydent może potwierdzić, i były tam czynione ustalenia, Gorzów był bardzo mocno 
broniony w zakresie tego, co będzie miało powstać i tutaj w kontekście elektryfikacji ten zapis 
jest poza strategią wojewódzką. To realizuje spółka powołana do tego przy Rządzie. Miasto 
apelowało i te wszystkie kwestie, które radna M. Bejnar – Bejnarowicz uwzględniła w swoim 
apelu z tego, co wiem, były uwzględnione.  
Jan Kaczanowski – myślę, że radny R. Anacki częściowo udzielił odpowiedzi radnej M. 
Bejnar – Bejnarowicz w kontekście takim, że ostateczne zapisy, jakie zostały w stanowisku 
sformułowane, one były uzgadniane w mojej rozmowie z prezydentem J. Szymankiewiczem, 
a także z dyrektorką wydziału, p. I. Olek. Zasadniczym celem tego stanowiska ma być to, 
żeby miasto Gorzów pokazało na zewnątrz, że w wielu istotnych sprawach dla Gorzowa 
idziemy wspólnie. Pierwszy akapit daje odpowiedź, jaki cel ma stanowisko – „Rada Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego wyraża poparcie dla dotychczasowych działań Prezydenta Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego w zakresie ujęcia istotnych tematów dla rozwoju miasta Gorzowa 
oraz północnej części regionu w Strategii Rozwoju Województwa Lubuskiego 2030”. To jest 
główny cel i kierunek przyjęcia stanowiska. Mamy świadomość, że minął termin zgłaszania 
wniosków, ale to wcale nie oznacza, żeby Rada Miasta nie wyrażała w ten sposób swojej 
woli do poczynań Prezydenta wraz z jego służbami. Z tego co orientuję się czasu troszeczkę 
jest dlatego, że ta strategia najprawdopodobniej ma być przyjęta na czerwcowej sesji 
Sejmiku Województwa Lubuskiego. To jest nasze wsparcie. 
Marta Bejnar – Bejnarowicz – oczywiście, że mam wiedzę na ten temat, jakie spotkania 
odbywają się. Centralny Port Komunikacyjny może ingerować w siatkę linii kolejowych tylko 
w zakresie szprych, które są tam projektowane. W tej chwili jest proces konsultacyjny całej 
strategii dotyczącej budowy CPK, również my składamy swoje uwagi, więc mam 
świadomość jaki jest proces,. Natomiast linie, które zaproponowałam to jest trochę inny 
przebieg niż szprychy CPK-u. 
Mirosław Marcinkiewicz – strategia jest w tej chwili procedowana, ale dla pewnego 
wyjaśnienia, w dniu wczorajszym zarząd województwa przyjął kolejną, aktualną wersję. 
Musiał to zrobić, bo są pewne terminy ustawowe, które trzeba spełnić, ale mamy czas 
jeszcze do czerwca, kiedy będzie przyjęcie strategii, na różnego rodzaju korekty, które ciągle 
są możliwe. Jako radny wojewódzki chciałbym powiedzieć, że w tym roku, jako miasto 
wspólnie z radnymi wojewódzkimi odrobiliśmy lekcję. Musze wyraźnie powiedzieć, że bardzo 
dobrze współpracowało się z Prezydentem i ekipą Prezydenta. Ustaliliśmy pewną strategię 
działania, priorytetowe zadania, które są najważniejsze dla Gorzowa i szerzej dla północy 
naszego województwa. Myślę, że większość tych rzeczy będzie uwzględniona. Strategia ma 
charakter ogólny i nie wszystko musi się w niej znaleźć. Są zadania ujęte w strategii, które 
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już dziś wiadomo, że nie będą realizowane z budżetu wojewódzkiego, ale są to zadania o 
charakterze strategicznym dla naszego województwa i dotyczą również innych podmiotów 
rządowych, które będą tu przeprowadzały różnego rodzaju inwestycje. Jak najbardziej 
przyjmijcie stanowisko, które nas wszystkich radnych z północy obliguje do kolejnej 
aktywności i działania, ale też pokazuje aktywność Rady Miasta Gorzowa w tym zakresie.  
Jan Kaczanowski – zaproponowałem, żeby adresatami tego stanowiska byli Marszałek 
Województwa Lubuskiego, Wojewoda Lubuski i Radni Sejmiku Województwa Lubuskiego. W 
związku z brakiem kolejnych zgłoszeń przechodzi do głosowania.  
 
W głosowaniu jawnym za przyjęciem poprawki zgłoszonej przez radnego R. Surowca – 
rozbudowa infrastruktury onkologicznej w Wielospecjalistycznym Szpitalu Wojewódzkim Sp. 
z o.o., głosowało 20 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 5 do protokołu.  
 
W głosowaniu jawnym za przyjęciem poprawki zgłoszonej przez radnego R. Surowca – 
poprawa opieki senioralnej poprzez utworzenie nowatorskich miejsc opieki nad osobami 
starszymi w Wielospecjalistycznym Szpitalu Wojewódzkim Sp. z o.o., głosowało 20 radnych, 
przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 6 do protokołu.  
 
W głosowaniu jawnym za przyjęciem stanowiska Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego w 
sprawie projektu Strategii Rozwoju Województwa Lubuskiego 2030 wraz z przyjętymi 
poprawkami, głosowało 20 radni, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – 
stanowisko stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 8 do protokołu.  
 
 
Ad. 6 Sprawozdanie z realizacji uchwał w sprawie pr zyjęcia Gminnego programu 
wspierania rodziny i Powiatowego programu rozwoju p ieczy zast ępczej na terenie 
miasta Gorzowa Wlkp. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że sprawozdanie z realizacji uchwał w sprawie przyjęcia 
Gminnego programu wspierania rodziny i Powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej 
na terenie miasta Gorzowa Wlkp. wszyscy radni otrzymali na piśmie i stanowi załącznik nr 9 
do protokołu. Ponadto sprawozdanie przyjęła do wiadomości Komisja Spraw Społecznych.  
 
Sprawozdanie z realizacji uchwał w sprawie przyjęcia Gminnego programu wspierania 
rodziny i Powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej na terenie miasta Gorzowa 
Wlkp. Rada Miasta przyjęła do wiadomości przez aklamację. 
 
Jan Kaczanowski – zapowiadane było przyjęcie stanowiska Rady Miasta w sprawie 
finansowania gorzowskiego sportu. Odbyliśmy ciekawą, według mnie, dyskusję na 
kierownictwie Rady Miasta i będziemy szukali określonego rozwiązania między dzisiejszą a 
marcową sesją. Padły różne propozycje i uważam, że wymagają one dopracowania, 
przeanalizowania. Wszyscy zainteresowani zgodzili się, że powinniśmy przestrzegać 
przyjętą strategię miasta Gorzowa w sprawie sportu, przyjętą w lutym 2016 roku. Miasto 
powinno w zdecydowany sposób bardziej pochylić się nad większym finansowaniem sportu 
młodzieżowego i taki kierunek będzie obrany i dopracowywany. Jeżeli ktoś myśli, że z tego 
zrezygnowaliśmy to absolutnie nie. Powinniśmy się wszyscy wzajemnie szanować. Nie 
możemy przyjmować dokumentów, których później sami nie będziemy realizować, bo to jest 
bezsensu.  
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Ad. 7 Sprawozdanie z wysoko ści średnich wynagrodze ń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w gorzow skich samorz ądowych 
placówkach o światowych. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń 
nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w gorzowskich 
samorządowych placówkach oświatowych wszyscy radni otrzymali na piśmie i stanowi 
załącznik nr 10 do protokołu. Ponadto sprawozdanie przyjęła do wiadomości Komisja 
Oświaty i Wychowania. 
 
Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w gorzowskich samorządowych placówkach oświatowych Rada Miasta 
przyjęła do wiadomości przez aklamację.  
 
 
Ad. 8 Podj ęcie uchwały zmieniaj ącej uchwał ę w sprawie regulaminu wynagradzania za 
pracę nauczycieli zatrudnionych w samorz ądowych placówkach o światowych i 
opieku ńczo-wychowawczych prowadzonych przez Miasto Gorzów Wielkopolski. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 11 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania.  
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu 
wynagradzania za pracę nauczycieli zatrudnionych w samorządowych placówkach 
oświatowych i opiekuńczo-wychowawczych prowadzonych przez Miasto Gorzów 
Wielkopolski, głosowało 20 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – 
uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 13 do protokołu.  
 
 
Ad. 9 Podj ęcie uchwały zmieniaj ącej uchwał ę w sprawie okre ślenia zasad rozliczania 
tygodniowego obowi ązkowego wymiaru godzin zaj ęć nauczycieli, dla których ustalony 
plan zaj ęć jest ró żny w poszczególnych okresach roku szkolnego, zasad udzielania i 
rozmiaru obni żek oraz tygodniowego obowi ązkowego wymiaru godzin zaj ęć 
nauczycieli, zatrudnionych w gorzowskich samorz ądowych szkołach i placówkach 
oświatowych nieobj ętych regulacj ą ustawy – Karta Nauczyciela. 
 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 14 do protokołu. Ponadto projekt uzyskał 
jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Oświaty i Wychowania.  
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 
zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla 
których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, zasad 
udzielania i rozmiaru obniżek oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycieli, zatrudnionych w gorzowskich samorządowych szkołach i placówkach 
oświatowych nieobjętych regulacją ustawy – Karta Nauczyciela, głosowało 20 radnych, przy 
braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 15 do 
protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 16 do protokołu.  
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Ad. 10 Podj ęcie uchwały zmieniaj ącej uchwał ę w sprawie nadania statutu Żłobkowi 
Miejskiemu Nr 1 w Gorzowie Wielkopolskim. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 17 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych.  
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania 
statutu Żłobkowi Miejskiemu Nr 1 w Gorzowie Wielkopolskim, głosowało 20 radnych, przy 
braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 18 do 
protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 19 do protokołu.  
 
Ad. 11 Podj ęcie uchwały zmieniaj ącej uchwał ę w sprawie nadania statutu Żłobkowi 
Miejskiemu Nr 2 w Gorzowie Wielkopolskim. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 20 do protokołu. Ponadto projekt uzyskał 
jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Spraw Społecznych. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania 
statutu Żłobkowi Miejskiemu Nr 2 w Gorzowie Wielkopolskim, głosowało 20 radnych, przy 
braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 21 do 
protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 22 do protokołu.  
 
Ad. 12 Podj ęcie uchwały zmieniaj ącej uchwał ę w sprawie nadania statutu Żłobkowi 
Miejskiemu Nr 3 w Gorzowie Wielkopolskim. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz  z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 23 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania 
statutu Żłobkowi Miejskiemu Nr 3 w Gorzowie Wielkopolskim, głosowało 21 radnych, przy 
braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 24 do 
protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 25 do protokołu.  
 
Ad. 13 Podj ęcie uchwały zmieniaj ącej uchwał ę w sprawie utworzenia Żłobka 
Miejskiego, dla którego organem prowadz ącym jest Miasto Gorzów Wlkp. oraz nadania 
statutu. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 26 do protokołu. Ponadto projekt uzyskał 
jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Spraw Społecznych.  
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia 
Żłobka Miejskiego, dla którego organem prowadzącym jest Miasto Gorzów Wlkp. oraz 
nadania statutu, głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się 
– uchwała stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 28 do protokołu.  
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Ad. 14 Podj ęcie uchwały zmieniaj ącej uchwał ę w sprawie ustalenia rozkładu godzin 
pracy aptek ogólnodost ępnych na terenie miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 29 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 
rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie miasta Gorzowa Wielkopolskiego, 
głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała 
stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 31 do protokołu.  
 
Ad. 15 Podj ęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie przyj ęcia Wieloletniego 
Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy  – Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego na lata 2017-2021 oraz uchwały w sp rawie zasad wynajmowania 
lokali wchodz ących w skład mieszkaniowego zasobu gminy. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 32 do protokołu. Ponadto projekt uzyskał 
jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Spraw Społecznych.  
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia 
Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy – Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2017-2021 oraz uchwały w sprawie zasad wynajmowania 
lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy, głosowało 21 radnych, przy 
braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 33 do 
protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 34 do protokołu. 
 
Ad. 16 Podj ęcie uchwały w sprawie przyj ęcia Programu oddłu żeniowego dla osób 
korzystaj ących z lokali wchodz ących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 35 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia Programu oddłużeniowego 
dla osób korzystających z lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego, głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 37 do protokołu.  
 
Ad. 17 Podj ęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Wspóln oty Mieszkaniowej 
kamienicy przy ul. Mieszka I 54 w Gorzowie Wielkopo lskim. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 38 do protokołu. Ponadto projekt uzyskał 
jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Rozwoju oraz Budżetu i Finansów.  
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Wspólnoty 
Mieszkaniowej kamienicy przy ul. Mieszka I 54 w Gorzowie Wielkopolskim, głosowało 22 
radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik 
nr 39 do protokołu.  
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Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 40 do protokołu.  
 
Ad. 18 Podj ęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Wspóln oty Mieszkaniowej 
kamienicy przy ul. Armii Polskiej 28 w Gorzowie Wie lkopolskim. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 41 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Gospodarki i Rozwoju oraz Budżetu i 
Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Wspólnoty 
Mieszkaniowej kamienicy przy ul. Armii Polskiej 28 w Gorzowie Wielkopolskim, głosowało 22 
radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik 
nr 42 do protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 43 do protokołu.  
 
Ad. 19 Podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 2020 rok miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 44 do protokołu. Ponadto projekt uzyskał 
jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Spraw Społecznych oraz Budżetu i Finansów.  
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2020 rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego, głosowało 22 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 45 do protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 46 do protokołu.  
 
Ad. 20 Podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 2020 rok miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 47 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Oświaty i Wychowania oraz Budżetu i 
Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2020 rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego, głosowało 21 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 48 do protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 49 do protokołu.  
 
Ad. 21 Podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 2020 rok miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 50 do protokołu. Ponadto projekt uzyskał 
jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Kultury, Sportu i Promocji oraz Budżetu i Finansów.  
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2020 rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego, głosowało 22 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 51 do protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 52 do protokołu.  
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Ad. 22 Podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 2020 rok miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 53 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Gospodarki i Rozwoju oraz Budżetu i 
Finansów.  
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2020 rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego, głosowało 22 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 54 do protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 55 do protokołu.  
 
Ad. 23 Podj ęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2020-2048. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie. 
Uzasadnienie wprowadzonych zmian ujęte jest w załączniku nr 2 do uchwały. Ponadto 
projekt uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów.  
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2020-2048, głosowało 22 radnych, przy 
braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 56 do 
protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 57 do protokołu.  
 
Ad. 24 Podj ęcie uchwały zmieniaj ącej uchwał ę w sprawie stawek dotacji 
przedmiotowej na rok 2020 dla O środka Sportu i Rekreacji – zakładu bud żetowego w 
Gorzowie Wielkopolskim. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 58 do protokołu. Ponadto projekt został 
jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Kultury, Sportu i Promocji oraz 
Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie stawek dotacji 
przedmiotowej na rok 2020 dla Ośrodka Sportu i Rekreacji – zakładu budżetowego w 
Gorzowie Wielkopolskim, głosowało 22 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 59 do protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 60 do protokołu.  
 
Ad. 25 Podj ęcie uchwały w sprawie przyj ęcia Programu opieki nad zwierz ętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomno ści zwierz ąt na terenie Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego w 2020 roku. 
 
Marta Bejnar – Bejnarowicz – chciałabym zwrócić Prezydentowi uwagę na jedną rzecz. 
Program ochrony opieki nad zwierzętami bezdomnymi zakłada pewne punkty, które 
zakładają współpracę z organizacjami poza rządowymi. Środki, które miasto przeznacza na 
opiekę nad zwierzętami bezdomnymi są tak małe, że większość z tych zwierząt trafia pod 
opiekę fundacji. W tej chwili dług Fundacji „Anaconda” zaczyna sięgać 60 tys. zł. Oni nie są 
w stanie funkcjonować w takich warunkach dlatego, że miasto nie spełnia swojej roli w tym 
zakresie. Większość zwierząt, zwłaszcza tych, których leczenie jest bardzo drogie, trafia pod 
opiekę „Anacondy” i innych organizacji, które w Gorzowie działają. Występuję z apelem, 
trochę w ich obronie, żeby zwiększyć finansowanie na te zadania, albo w bardziej 
sprawiedliwy sposób podzielić się z tymi organizacjami, być może wesprzeć je w formie 
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grantów, czy konkursów, które byłyby realizowane przez  nie. Oni tak naprawdę realizują 
zadania  miasta. Nie ma innego wyjścia z tej sytuacji, bo jeżeli ktoś dzwoni w sprawie 
bezdomnego zwierzęcia, które wymaga opieki i weterynarza, to oni nie zostawią tego 
zwierzęcia na ulicy, a miasto po prostu w pewnym momencie przestaje się tym zajmować ze 
względu na brak środków. Abstrahując od tego programu, bo on zakłada tylko współpracę z 
tymi organizacjami, żebyśmy poważnie podeszli do tej sprawy, bo zaraz okaże się, że 
będziemy mieli poważny problem. 
Robert Anacki – w zakresie tej uchwały zostały rozdysponowane środki?  
Agnieszka Kuźba – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Transportu Publicznego – 
odpowiadając na pytanie radnego R. Anackiego, tak środki w budżecie miasta zostały 
zabezpieczone, jest to obowiązek wynikający z ustawy o ochronie zwierząt. Rozdział 5 
programu właśnie o finansowaniu traktuje z informacją o wysokościach na poszczególne 
zadania. W odniesieniu do roku 2019, jak co roku, odnotowujemy wzrost wysokości środków 
budżetowych w tym obszarze. W 2019 roku planowanych środków do wydatkowania było 
601.850,00 zł, w roku 2020 zaplanowanych jest 685.545,00 zł. Jest to kwota planowa, która 
w trakcie roku ulega zmianie, najczęściej w górę. Realizują zadanie chociażby związane z 
opieką w schronisku, czy z odławianiem zwierząt, czy udzielania pomocy weterynaryjnej tutaj 
wymiary zabezpieczonych środków, ale też oszczędności, które w ramach Wydziału 
Gospodarki Komunalnej i Transportu Publicznego udaje się na innych zadaniach w ciągu 
roku osiągnąć. Staramy się w miarę możliwości, a przede wszystkim potrzeb, które do nas 
docierają, te środki dedykować. Jeżeli chodzi o współpracę z organizacjami pro zwierzęcymi, 
dzielimy się środkami, wydatkami w tym znaczeniu,  że rozmawiamy o określonych 
przypadkach. Czasem to są setki złotych, a czasem tysiące złotych w zależności z jaką 
jednostką chorobową mamy do czynienia. Wówczas wspólnie zastanawiamy się ile 
konkretnie na to 1 zwierzę środków zabezpieczyć, czy też podejmować działania w obszarze 
innych potrzeb. Staramy się na apele, prośby, wnioski reagować i przede wszystkim działać 
wspólnie z organizacjami. W obszarze projektu budżetu mamy określone ograniczenia, 
staramy się w ramach tych środków wypracowywać jak najlepsze rozwiązania.   
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 61 do protokołu. Ponadto projekt uzyskał 
jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Gospodarki i Rozwoju oraz Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego w 2020 roku, głosowało 23 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 62 do protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 63 do protokołu.  
 
Ad. 26 Podj ęcie uchwały zmieniaj ącej uchwał ę w sprawie uzupełniaj ącego wyboru 
ławników do S ądu Rejonowego w Gorzowie Wielkopolskim na kadencj ę 2020-2023. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali  na piśmie 
wraz z uzasadnieniem, które stanowi załącznik nr 64 do protokołu.  
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uzupełniającego wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Gorzowie Wielkopolskim na 
kadencję 2020-2023, głosowało 23 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się – uchwała stanowi załącznik nr 65 do protokołu.  
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 66 do protokołu.  
 
Ad. 27 Sprawozdanie z obrotu nieruchomo ściami komunalnymi za rok 2019. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że sprawozdanie z obrotu nieruchomościami 
komunalnymi za rok 2019 wszyscy radni otrzymali na piśmie i stanowi załącznik nr 67 do 
protokołu. 
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Sprawozdanie z obrotu nieruchomościami komunalnymi za rok 2019 Rada Miasta przyjęła 
do wiadomości przez aklamację.  
 
Ad. 28 Informacja o stanie realizacji uchwał.  
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że informację o stanie realizacji uchwał wszyscy radni 
otrzymali na piśmie i stanowi załącznik nr 68 do protokołu.  
 
Informację o stanie realizacji uchwał Rada Miasta przyjęła do wiadomości przez aklamację.  
 
Ad. 29 Przyj ęcie protokołu z XVIII sesji Rady Miasta Gorzowa Wie lkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski - pyta, czy radni mają uwagi do protokołu z XVIII sesji Rady Miasta? W 
związku z brakiem uwag wnosi o przyjęcie protokołu. 
 
W głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z XVIII sesji Rady Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, głosowało 23 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących 
się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 69 do protokołu.  
 
Ad. 30 Sprawy ró żne, wolne wnioski. 
 
Robert Surowiec – chciałbym bardzo podziękować Prezydent M. Domagale oraz Dyrektor 
Wydziału Spraw Społecznych E. Rudnickiej i wszystkim radnym za podjęcie uchwał dot. 
żłobków. To będzie oznaczało, że tylko dzieci, które będą poddane obowiązkowym 
szczepieniom będą mogły dostać się do naszych żłobków. Wydaje się, że jest to bardzo 
sensowna inicjatywa. Cieszę się, że podjęliśmy to w taki sposób, podobnie jak to działo się w 
Warszawie, że zapytaliśmy rodziców, niezależnie od tego jakie jest nasze zdanie, w 
Warszawie 90% rodziców opowiedziało się za tym, żeby tylko szczepione dzieci były 
przyjmowane do przedszkola. W naszym przypadku było to 96%. To dobrze świadczy o 
naszych rodzicach, władzach miasta, ale też o radnych. Mam pytanie do Prezydenta J. 
Wójcickiego odnośnie uchwały dot. zmiany nazwy ronda. Mam nadzieję, że na najbliższej 
sesji uda się to wprowadzić do porządku obrad. 
Radosław Wróblewski – chciałbym podziękować dyrektor Wydziału Edukacji Renacie Pliżga i 
jej współpracownikom za organizację kolejnej Gali Zawodowców w Gorzowie. To nie jest 
tylko gala, bo to rzeczywiście jest żywy przykład tego w jaki sposób zmienia się gorzowska 
edukacja, kształcenie zawodowe w Gorzowie, które staje się coraz bardziej atrakcyjne i 
lepsze. Oferta i pieniądze z Unii Europejskiej ewidentnie są znakomicie lokowane na rzecz 
młodych mieszkańców Gorzowa i nie tylko, bo to co robi miasto w tym względzie z 
pewnością przyciągnie wielu młodych ludzi z zewnątrz do Gorzowa. Dziękuję również Pani 
prezydent za to, że ma takich współpracowników i takie rezultaty w obszarze kształcenia 
zawodowego osiągacie.  
Grażyna Wojciechowska – moim marzeniem było i jest, żeby VIII kadencja Rady Miasta była 
zapisana złotymi zgłoskami w historii naszego miasta. Czynię to wszystko i niekiedy, jeśli 
jestem zbyt rygorystyczna, to znaczy, że chodzi mi o to, żeby każdy z radnych dawał z siebie 
maksimum wiedzy, a nie spóźniał się, czy nie przychodził. Pamiętajcie nikt nas nie namawiał. 
Ślubowaliśmy reprezentować miasto, walczyć o nie. Podoba mi się to, co czyni się, jednak 
nie podoba mi się to, że już tyle czasu czekamy, żeby dokonać maleńkiej sprawy. Nie 
rozumiem tego. Dla mnie to jest skandal, żebyśmy tyle czasu czekali, żeby przemianować 
rondo. Mamy tylu wspaniałych mieszkańców, którzy poświęcają swój czas, swoje pieniądze. 
Miasto pokazało już co robi. Zobaczcie, co szpital już zrobił i trzeba dalej wspierać. Sami nie 
podołalibyśmy, gdybyśmy nie mieli wsparcia Prezydenta Miasta i jego Zastępców. To, co 
wielokrotnie podkreślam jest wreszcie normalna współpraca z Urzędem Marszałkowskim, 
można porozumieć się. Nie chcę być źle zrozumiana, ale będę chwaliła wiceprezydentów i 
naszą resortową Prezydent za to, że czyni cuda w pozyskiwaniu dodatkowych środków 
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finansowych. Myślałam, że Pan przewodniczący powie parę zdań o tym, co mieliśmy wielką 
przyjemność oglądać w sobotę podczas otwarcia boisk. To znowu wszyscy z Państwa 
doprowadzili do tego, że władza dodała nam jeszcze troszeczkę pieniędzy. To jest piękne. 
Dziękuję prezydent M. Domagale i p. R. Pliżga. W poniedziałek też będę mogła coś otwierać, 
co, to wiecie, o co tak walczyłam, żeby młodzież miała godne warunki, żeby sanepid nam nie 
przeszkodził. Zrobię to i sfotografuję, kto będzie przecinał wstęgę, że ileś lat po wojnie 
zwykła toaleta, która od czasów niemieckiego Landsberga nie była remontowana w 
internacie Zespołu Szkół Ekonomicznych, do której dochodzą uczniowie z bursy na ul. 
Piłsudskiego, z Elektryka. Nie mieli gdzie rąk umyć. Trzeba znowu rąbnąć w stół, żeby 
zmienić nazwę ronda? Panie Prezydencie proszę na mnie spojrzeć, przekazuję panu te moje 
dobre fluidy. Zróbmy to. Nie pochwalił się prezes jakie było piękne otwarcie galerii sztuki na 
radioterapii, jak pacjenci dziękowali. Życie składa się z bardzo dobrych i drobnych rzeczy, jak 
to niewiele potrzeba, tylko troszeczkę chęci.  
Jacek Wójcicki – Prezydent Miasta – w kwestii nazewnictwa ronda to musieliśmy czekać na 
opinię komisji ds. nazewnictwa ulic. Taka opinia już jest i postaram się, aby jak najprędzej 
moja opinia dotarła. Myślę, że na kolejnej sesji będziemy mogli tę uchwałę procedować. 
Chciałbym serdecznie podziękować moim współpracownikom, całemu zespołowi ds. polityki 
mieszkaniowej i wszystkim radnym, którzy byli mocno zaangażowani w politykę 
mieszkaniową. Myślę, że jest to bardzo poważny, odważny, ale też milowy krok w poprawie 
rzeczywistości mieszkaniowej i myślę, że za parę lat będziemy z tego dumni i to przyniesie 
bardzo porządne rezultaty. Dziękuję wszystkim radnym za podjęcie tej uchwały.  
Grażyna Wojciechowska – chciałabym poinformować, że są zaproszenia na jubileuszową XV 
Konferencję Kobiet, gdzie m.in. będzie obchodzony jubileusz 30-lecia samorządu. Gala 
będzie poświęcona temu, żeby 30 kobiet z miasta Gorzowa i z terenu naszego związku MG-
6, które zostawiły swój trwały ślad w historii naszego miasta i są zapisane już w tej historii. 
Są to kobiety polityki, kultury, samorządu bez znaczenia na przynależność partyjną. Kapituła 
została powołana, sprawiedliwi podzieliliśmy to i będzie to się odbywało podczas XV 
Konferencji Kobiet. Chciałabym powiedzieć wszystkim, którzy chcieli mnie zdeklasować i 
moje Konferencje, że odbędzie się ona w Filharmonii Gorzowskiej w takich samych kwotach, 
jak przepisy mówią. Przypominam jeszcze raz, kto nie chce pomóc, niech mi nie 
przeszkadza. Ja edukuję i uczę, żeby nie było białych, czy czarnych plam w historii naszego 
miasta. Jest Młodzieżowa Rada Miasta, są młodzi radni, co pięknie uczestniczą we 
wszystkich imprezach. My chcemy pomóc. Nie damy na edukację, kulturę i sport to 
będziemy dużo więcej dawać na patologię. Z tej pierwszej kwestii mamy sukcesy, a z tej 
drugiej co? Boimy się wyjść, żeby ktoś nam nożem w plecy nie dał? Reasumując, cieszmy 
się życiem, bo nie wiemy ile go mamy i dlatego dziękuję tym wszystkim, którzy dają z siebie 
wszystko. Chylę czoła wobec komisji, którą powołał Prezydent, przed komisją Pani prezydent 
i Komisją Spraw Społecznych razem z udziałem ZGM-u. To, co Państwo zrobili, mnie jest 
trochę wstyd, bo przez wiele lat próbowaliśmy i nie mogliśmy dopracować. Popatrzcie jak to 
niewiele trzeba. Jesteśmy za tym, żeby bronić najuboższych, bo nas pytają dlaczego to 
podjęliśmy. Koniec cwaniakom, co mają pieniądze i nie płacą.  
 
Ad. 31 Zako ńczenie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta – Jan 
Kaczanowski zamyka obrady XIX sesji Rady Miasta dziękując zebranym radnym i gościom 
zaproszonym za udział. 
Sesję zakończono o godz. 15:24. 
 
       Przewodnicz ący Rady Miasta 
         ( - ) 
        Jan Kaczanowski 
 
Protokołowała: 
D. Waldmann 


